
Ο ΤΟΥΡΚΟΣ Υπουργός Δημο-
σιονομικών Μεχμέτ Σιμσέκ δή-
λωσε χθες ότι η Τουρκία θα βρί-
σκεται πάντοτε στο πλευρό των
Τουρκοκυπρίων και είναι πρό-
θυμη για παροχή κάθε είδους
βοήθειας.

Σύμφωνα με τον τ/κ Τύπο, σε
συνάντηση του κ. Σιμσέκ με τον
λεγόμενο υπουργό οικονομι-
κών των κατεχομένων Ερσίν Τα-
τάρ, ο κ. Τατάρ εξέφρασε αι-
σιοδοξία από την πορεία της τ/κ
οικονομίας και είπε ότι, μετά τα
οικονομικά μέτρα που ελή-
φθησαν για εξυγίανση της τ/κ
οικονομίας, το έλλειμμα στον
“προϋπολογισμό” από 250
εκατ. ευρώ μειώθηκε στα 100
εκατ. ευρώ.

Ο Τατάρ δήλωσε ότι μια ισχυ-
ρή οικονομία στην Τουρκία θα έχει θετικές επι-
δράσεις στην οικονομία του ψευδοκράτους. Εί-
πε ακόμη πως οι τεχνικές εργασίες πάνω στα αυ-
στηρά μέτρα που γίνονται από κοινού με το Τουρ-
κικό Υπουργείο Οικονομικών, σκοπό έχουν τη
δημιουργία μιας ισχυρής δομής στην οικονο-
μία του ψευδοκράτους και την αύξηση του επι-

πέδου ευημερίας των Τουρκοκυπρίων.
Ο Μεχμέτ Σιμσέκ συνεχάρη τον Τατάρ για την

υιοθέτηση των αυστηρών μέτρων και δήλωσε
ότι τα μέτρα που φαίνονται αυστηρά σε βραχυ-
πρόθεσμη περίοδο, είναι όντως πολύ σημαντι-
κά στην μακροπρόθεσμη περίοδο για την ενί-
σχυση του κατοχικού καθεστώτος.

ΤΟ “ναι” ή το “όχι” στις αλλαγές και όχι το
“ναι” ή “όχι” στο Μνημόνιο, θα είναι το πολιτι-
κό διακύβευμα με το οποίο το ΠΑΣΟΚ, το Πολι-
τικό Συμβούλιο του οποίου συνεδρίασε υπό την
προεδρία του πρωθυπουργού, Γ. Παπανδρέου,
θα προχωρήσει στις αυτοδιοικητικές εκλογές
του Νοεμβρίου. Το ΠΑΣΟΚ εκτιμά, επίσης, σύμ-
φωνα με πληροφορίες, ότι η ΝΔ υπαναχώρησε
από την πρόθεση, που είχε εκδηλώσει, να λά-
βουν οι εκλογές αυτές δημοψηφισματικό χα-
ρακτήρα, σε σχέση με το Μνημόνιο.

Σύμφωνα με πληροφορίες, το ΠΑΣΟΚ θεω-
ρεί ότι αυτή η υπαναχώρηση βρίσκεται σε αντί-
θεση με τη στάση του κόμματος που, ως αξιω-
ματική αντιπολίτευση, είχε προσδώσει δημο-
ψηφισματικό χαρακτήρα, σε σχέση με την τότε
κυβερνητική πολιτική, στις ευρωεκλογές του
2009.

Σε ό,τι αφορά στα πρόσωπα που θα στηρίξει
το ΠΑΣΟΚ για τις εκλογές της αυτοδιοίκησης,
κατά τις ίδιες πληροφορίες, θα είναι “κράμα πο-
λιτικών και αυτοδιοικητικών στελεχών”. 

Θα επιλεγούν οι ικανοί για να “σηκώσουν”
τις ευθύνες μιας μεταρρύθμισης, όπως ο “Καλ-
λικράτης”, τους οποίους, όμως, ταυτόχρονα, θα
θέλει και η κοινωνία, λένε στο ΠΑΣΟΚ.

Την Κυριακή, τελευταία μέρα της τριήμερης
συνεδρίασης του Εθνικού Συμβουλίου του
ΠΑΣΟΚ, αναμένεται να ανακοινωθούν οι υπο-
ψήφιοι δήμαρχοι που θα στηρίξει το ΠΑΣΟΚ στην
Αθήνα, τον Πειραιά και τη Θεσσαλονίκη κι οι
υποψήφιοι περιφερειάρχες στις 13 περιφέ-
ρειες, με το ΠΑΣΟΚ να στοχεύει να κερδίσει τις

8. Εξάλλου, σύμφωνα με άλλες πληροφορίες,
το ΠΑΣΟΚ, κατά πάσα πιθανότητα, θα στηρίξει
ως υποψήφια δήμαρχο Αθηναίων την Φώφη Γεν-
νηματά και στον Πειραιά τον Γιάννη Μίχα.

Στο περιθώριο της συνεδρίασης του Πολιτι-
κού Συμβουλίου του ΠΑΣΟΚ, ο Γ. Παπανδρέου
συναντήθηκε με την Κατερίνα Μπατζελή και
τους Γιάννη Μαγκριώτη, Απόστολο Κατσιφάρα,
Μιχάλη Τιμοσίδη και Πάρη Κουκουλόπουλο.
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Κατά λάθος ψήφος της Ενωτικής Αριστεράς αναβάλλει έκθεση
ΤΟΥ ΠΑΥΛΟΥ ΞΑΝΘΟΥΛΗ, ΒΡΥΞΕΛΛΕΣ 

Σ ΩΣΙΒΙΟ στην Τουρκία έριξε χθες η Ευρω-
βουλή αναβάλλοντας την έγκριση έκθε-
σης-κόλαφο, η οποία καυτηριάζει μεταξύ

άλλων, τις ανεκπλήρωτες υποχρεώσεις της Άγκυ-
ρας έναντι της Λευκωσίας αναφορικά με την εφαρ-
μογή του Πρωτοκόλλου, δηλαδή του ανοίγματος
των τουρκικών λιμανιών και προς την Κυπριακή Δη-
μοκρατία.  Πληροφορίες του «Φ» αναφέρουν ότι
η αναβολή επιτεύχθηκε με την ψήφο της Ευρω-
παϊκής Ενωτικής Αριστεράς, η οποία αν και προ-
χθές ήταν κάθετα αντίθετη σε κάθε αναβολή, χθες
συντάχθηκε «κατά λάθος» όπως μας
αναφέρθηκε, με τις πολιτικές ομά-
δες των Φιλελευθέρων, των Σοσια-
λιστών και των Πρασίνων που επι-
διώκουν να καταστήσουν ηπιότερη
την έκθεση, τροποποιώντας την
προς όφελος της Άγκυρας. Κύκλοι της Ευρωπαϊ-
κής Ενωτικής Αριστεράς ανέφεραν στον «Φ» ότι ο
ηγέτης της πολιτικής τους ομάδας, Γερμανός ευ-
ρωβουλευτής Λόταρ Μπίσκι, «ψήφισε κατά λά-
θος» υπέρ της αναβολής της έγκρισης της έκθε-
σης. Σύμφωνα μάλιστα με τους ίδιους κύκλους ο
κ. Μπίσκι επεχείρησε καταρχήν άμεσα να διαφο-
ροποιήσει την ψήφο του και στη συνέχεια μέσω
επιστολής προς τον Πρόεδρο της Ευρωβουλής Τζέρ-
σι Μπούζεκ, κάτι πάντως που δεν ανατρέπει το
αποτέλεσμα της ψηφοφορίας. 

Η απόφαση που έλαβε χθες η Διάσκεψη των
Προέδρων μεταθέτει την έγκριση της έκθεσης από
την ολομέλεια της προσεχούς βδομάδας στην δεύ-
τερη ολομέλεια της Ευρωβουλής που θα πραγμα-
τοποιηθεί από τις 20-24 Σεπτεμβρίου. Παράλλη-
λα, δημιουργεί προσδοκίες στον εισηγητή, Βούλ-

γαρο τουρκικής καταγωγής ευρωβουλευτή Με-
τίν Καζάκ, για τροποποίηση του κειμένου προς όφε-
λος της Άγκυρας. Στο στόχαστρο του κ. Καζάκ βρί-
σκονται και τρεις τροπολογίες που αφορούν τις κυ-
προγενείς υποχρεώσεις της Άγκυρας, ενώ σημει-
ώνεται ότι η μία εξ αυτών υποβλήθηκε από την Ευ-
ρωπαϊκή Ενωτική Αριστερά, μετά από προτροπή
του ΑΚΕΛ. 

1. Τροπολογία του ευρωβουλευτή της Νέας Δη-
μοκρατίας Γιώργου Παπαστάμκου, δια της οποίας
καλείται η τουρκική Κυβέρνηση όχι μόνο να εφαρ-
μόσει πλήρως το Πρωτόκολλο «χωρίς καθυστέ-
ρηση», αλλά «υπενθυμίζει πως εάν αποφύγει να

το κάνει, τότε η πορεία των δια-
πραγματεύσεων μπορεί να επηρε-
αστεί έτι σοβαρότερα». 

2. Τροπολογία της ευρωβουλευ-
τού του ΠΑΣΟΚ Μαριλένας Κοππά
διά της οποίας υπενθυμίζει τα συ-

μπεράσματα της 11ης Δεκεμβρίου 2006 (σ.σ από-
φαση Ε.Ε για πλήρες πάγωμα οκτώ διαπραγμα-
τευτικών κεφαλαίων της Τουρκίας).

3. Τροπολογία του ευρωβουλευτή του ΑΚΕΛ Τά-
κη Χατζηγεωργίου και του συναδέλφου του στην
Ενωτική Αριστερά Τζο Χίγκινς διά της οποίας κα-
λούν την Τουρκία «να εκπληρώσει αμέσως όλες τις
υποχρεώσεις της που απορρέουν» από το Πρω-
τόκολλο.  Σε μια άλλη εξέλιξη, η Επιτροπή Νομι-
κών αποφάσισε χθες και επισήμως αναβολή της
συζήτησης για το απευθείας εμπόριο. Ο Πρόεδρος
της Επιτροπής Κλάους-Χάινερ Λένε ανέφερε ότι
θέματα της ημερήσιας διάταξης που έχουν ανα-
βληθεί θα μετακινηθούν σε έκτακτη συνεδρία που
θα πραγματοποιηθεί στις 20 Σεπτεμβρίου, χωρίς
πάντως να διευκρινίζει εάν μεταξύ αυτών θα συ-
ζητηθεί και το απευθείας εμπόριο. 

Κόλαφος 
για την Άγκυρα  

AMEΣΗ έγκριση του Κανονισμού για το απευθεί-
ας εμπόριο ζήτησαν στο πλαίσιο επαφών στην Ε.Ε
ο σύμβουλος του Ντερβίς Έρογλου, Κουντρέτ
Οζερσάι, και ο υπεύθυνος για ευρωπαϊκά θέμα-
τα στο ψευδοκράτος Ερχάν Ερτσίν. Υπέδειξαν
ότι το απευθείας εμπόριο πρέπει να εγκριθεί «χω-
ρίς ανταποδοτικά οφέλη» για τους Ε/κ, ενώ χα-
ρακτήρισαν ανεπαρκή τον Κανονισμό για την Πρά-
σινη Γραμμή. 
Παράλληλα επεχείρησαν να αδειάσουν την πρό-
ταση της Λευκωσίας για εμπόριο τ/κ προϊόντων
από τα λιμάνια των ελευθέρων περιοχών, υπο-

στηρίζοντας ότι η Κυπριακή Κυβέρνηση δεν επι-
τρέπει τη διακίνηση τ/κ φορτηγών. 

Την ίδια ώρα, η ευρωβουλευτής του ΔΗΣΥ Ελέ-
νη Θεοχάρους απέστειλε επιστολή προς τον Πρό-
εδρο της Κομισιόν Ζοζέ Μανουέλ Μπαρόσο, την
οποία κοινοποίησε και στον Πρόεδρο της Ευρω-
βουλής Τζέρσι Μπούζεκ. Στην επιστολή της, η κ.
Θεοχάρους ζητεί από την Κομισιόν να αναθεω-
ρήσει τη νομική βάση του Κανονισμού, που στη-
ρίζεται στο άρθρο 207, ενώ υπογραμμίζει ότι το
Ευρωκοινοβούλιο είναι αναρμόδιο να επιληφθεί
του απευθείας εμπορίου. 

Οζερσάι: Απευθείας εμπόριο τώρα

Επιμέλεια: ΣΠΥΡΟΣ ΑΘΑΝΑΣΙΑΔΗΣ

Μειώθηκε το έλλειμμα 
στο ψευδοκράτος

Υιοθετήθηκαν μέτρα μετά από υποδείξεις του τουρκικού Υπ. Οικονομικών 

Εκλογές δημοψήφισμα
για αλλαγές και Μνημόνιο

Αυτή θα είναι η γραμμή πλεύσης του ΠΑΣΟΚ

Θα ενοικιάσει
το Σαράι 
ΤΟ ξενοδοχείο Σαράι στην
κατεχόμενη Λευκωσία κατα-
γράφει ετήσια ζημία της τά-
ξης του μισού εκατ. ευρώ,
και έτσι το ΕΒΚΑΦ αποφάσι-
σε να το ενοικιάσει.
Σύμφωνα με τον τ/κ Τύπο,
ενώ οι ‘’μνηστήρες’’ ήταν
τέσσερις, τελικά παρέμεινε
μόνον ένας και αυτός είναι ο
διαχειριστής του καζίνο που
συστεγάζεται στο ξενοδο-
χείο, ο Εργκούν Μπέρκσοϊ.

Καθαρίζουν
Άη Παντελεήμονα
Η τουρκοκυπριακή εφημε-
ρίδα ‘’Κίπρις’’ επανέρχεται
στο θέμα της καθαριότη-
τας γύρω από τη Μονή Αγί-
ου Παντελεήμονα στη
Μύρτου και γράφει ότι η
Μονή δεν πρόκειται να κα-
ταρρεύσει. 
Ηδη καθαρίστηκαν τα χόρ-
τα και θα ακολουθήσει
ανακαίνιση και συντήρηση
της Μονής, σύμφωνα με
σχέδιο που εκπονήθηκε
από το ΕΒΚΑΦ, όπως γρά-
φει. 

Οικονομικό συνέδριο της Τουρκίας στα κατεχόμενα

ΑΡΧΙΣΕ στα κατεχόμενα το  2ο οικονομικό συ-
νέδριο, το οποίο διοργανώνεται από την Τουρ-
κία και στο οποίο συμμετέχουν οικονομολόγοι
από διάφορες χώρες.

Στην έναρξη των εργασιών παρέστη ο Υπουρ-
γός Δημοσιονομικών της Τουρκίας Μεχμέτ Σιμ-
σέκ, ο οποίος, σε ομιλία του, είπε ότι δεν ήταν
δίκαιο το ότι, ενώ η ε/κ πλευρά απέρριψε το σχέ-
διο Ανάν, εντάχθηκε στην ΕΕ, ενώ οι Τ/κ που το
υπερψήφισαν υποφέρουν από τα ‘’εμπάργκο’’.
Όπως είπε, από το 1974 το νησί παραμένει δι-
αιρεμένο, αλλά υπάρχει ειρήνη, προσθέτοντας
ότι θεωρεί ντροπή της ΕΕ και του πολιτισμένου
κόσμου την επιβολή ‘’εμπάργκο’’ και ‘’απομό-

νωσης’’ των Τ/κ.
Ισχυρίστηκε ότι η τ/κ πλευρά τιμωρείται, αν

και πάντοτε προσεγγίζει εποικοδομητικά κά-
θε προσπάθεια για επίτευξη συμφωνίας, ενώ
η ε/κ πλευρά επιβραβεύτηκε με την ένταξή της
στην ΕΕ.

Σε ομιλία του, ο Ερογλου αναφέρθηκε στην
οικονομία των κατεχομένων και είπε ότι ο ρυθ-
μός ανάπτυξης στο ψευδοκράτος την τελευταία
δεκαετία ήταν 9%, προσθέτοντας ότι θα δοθεί
βαρύτητα στον τομέα των υπηρεσιών.

Αναφέρθηκε και στις συνομιλίες για το Κυ-
πριακό και ευχήθηκε όπως μέχρι τέλους του
έτους υπάρξει πρόοδος και επιτευχθεί λύση επει-

δή, όπως είπε, στόχος του είναι να κάνει τις επερ-
χόμενες γενεές περισσότερο ευτυχείς με μιαν
καλύτερη οικονομία.

Στο συνέδριο μίλησε και ο Πρόεδρος της Ενω-
σης Διεθνούς Οικονομίας Μασαχίκο Αόκι, ο οποί-
ος αναφέρθηκε σε οικονομικά θέματα.

Στο συνέδριο συμμετέχει και ο Ε/Κ οικονο-
μολόγος, Νίκος Βασιλείου. 

Σε ειδικό Εργαστήρι θα συζητηθεί, μεταξύ
άλλων και Θέμα με τίτλο: “Σύγκλιση Εισοδημά-
των, Αναπτυξιακών Ρυθμών και  στις Δύο Ζώνες
της Κύπρου” (Convergence of Incomes and
Growth Ratesin Both ZonesofCyprus). Για το θέ-
μα αυτό θα μιλήσει και ο κ. Βασιλείου.

Συμμετέχει και ο Ελληνοκύπριος οικονομολόγος Νίκος Βασιλείου

ΔΙΕΡΓΑΣΙΕΣ

Επαφές
για συνεργασία
ψευδοκυβέρνησης
ΣΥΝΕΧΙΖΟΝΤΑΙ στα κατεχό-
μενα οι επαφές μεταξύ του
Κόμματος Εθνικής Ενότη-
τας (ΚΕΕ) του Ιρσέν Κιου-
τσιούκ, και του Κόμματος
Κοινοτικής Δημοκρατίας
(ΚΚΔ) του Μεχμέτ Τσακιτζί
για σχηματισμό ψευδοκυ-
βέρνησης συνασπισμού. Τα
κόμματα αποφεύγουν δη-
λώσεις για την πορεία των
συνομιλιών αλλά, όπως με-
ταδόθηκε προχθές, συνα-
ντήθηκαν εκ νέου οι ηγε-
σίες των δύο κομμάτων.
Στη συνάντηση, ο κ. Τσακι-
τζί πρότεινε εναλλακτικές
λύσεις για τη συνεργασία,
απαιτώντας δύο ‘’υπουρ-
γεία’’. Το ΚΕΕ αντιπρότεινε
ένα ‘’υπουργείο’’.
Ο κ. Τσακιτζί, σε δηλώσεις
του στη ‘’Χαμπερντάρ’’, κά-
λεσε το ΚΕΕ να ξεκαθαρίσει
τη θέση του.
Για το κατά πόσο θα προχω-
ρήσουν σε συνεργασία ή
όχι, είπε ότι αυτό θα απο-
φασιστεί μέχρι το τέλος της
εβδομάδας.

ΓΙΑ χρόνια συνεχίζεται ο αγώνας των Τ/κ για να πα-
ραμείνουν στο νησί. Στις δεκαετίες αυτές έπεσαν
μαχόμενοι, έρρεε αίμα, αντιμετωπίστηκαν γενοκτο-
νίες ενώ ετοιμάστηκαν σχέδια για εξόντωση της
τουρκικής παρουσίας στο νησί. 
Τις μέρες μας οι Τ/κ ζουν στα εδάφη που τους ανή-
κουν και απολαμβάνουν μια πρωτόγνωρη για αυ-
τούς  ελευθερία και ανεξαρτησία. Την ελευθερία
τους την πέτυχαν και την συνεχίζουν, παρά τα απάν-
θρωπα εμπάργκο και την απομόνωση.
Η «ΤΔΒΚ» αποτελεί μια πολιτική δομή όπου οι Τ/κ
απολαμβάνουν την ελευθερία και ανεξαρτησία
τους, ζουν σε συνθήκες ασφάλειας  και σε δημο-
κρατικό καθεστώς. Ουδέποτε θα υποδουλωθούν οι
Τ/κ ενόσω υπάρχει η κρατική αυτή δομή. Για τον λό-
γο αυτό, αυτοί που επιδιώκουν την εξόντωση των
Τ/κ, προσπαθούν να καταλύσουν την «ΤΔΒΚ», η
οποία αποτελεί την εγγύηση της κυριαρχίας και ανε-
ξαρτησίας των Τ/κ κα τη βάση για διατήρηση της

μουσουλμανικής -τουρκικής τους ταυτότητας. 
Όσοι είναι εχθροί των Τ/κ συνεργάζονται στον αγώ-
να κατάλυσης της «ΤΔΒΚ». Προσπαθούν να αποδυ-
ναμώσουν το κράτος των Τ/κ αφού αυτό είναι μέρος
των σχεδίων τους για εξόντωση των Τ/κ. 
Ένας τρόπος για να το πετύχουν είναι η δημιουργία
της πλαστής ταυτότητα του «κυπριωτισμού»  αφού
έτσι θα πετύχουν την απομάκρυνση των νέων  γενε-
ών από την τουρκική ταυτότητα. Προσπαθούν να
επιβάλλουν τον κυπριωτισμό με τις δικοινοτικές εκ-
δηλώσεις, με προσωπεία ειρήνης και λύσης, με
τους διαξιφισμούς Τ/κ-Τούρκων εκ Τουρκίας και με
όνειρα για την ΕΕ. 
Ο κυπριωτισμός αποσκοπεί στο να καταστήσει του
Τ/κ άτομα χωρίς ταυτότητα  και είναι μέρος της
στρατηγικής υποδούλωσής τους. Αν από τον Τ/κ
αφαιρέσετε τον τουρκισμό, αυτό που θα απομείνει
θα είναι μια ομάδα ανθρώπων οπότε εύκολα μπο-
ρείς να την υποδουλώσεις και να τερματίσεις την

παρουσία των Τούρκων στο νησί 
Η τουρκική ταυτότητα των Τ/κ ενισχύεται και από
την μουσουλμανική τους ταυτότητα. Η Ορθόδοξη
Εκκλησία και ο μουσουλμανισμός συνετέλεσαν στο
να υπάρχουν στο νησί δύο διαφορετικές εθνικές
ομάδες. Η Κυβέρνηση  ενδιαφέρεται για τις εκκλη-
σίες στην «ΤΔΒΚ». Στους ορθοδόξους Χριστιανούς η
θρησκεία αποτελεί  κυρίαρχο στοιχείο που διευθύ-
νει και καθοδηγεί την πολιτική. Για τον λόγο αυτό εί-
ναι αδύνατο οι Ε/κ να ανεχθούν την όποια άλλη θρη-
σκεία στο νησί. Προσπαθούν έτσι να εξαφανίσουν
την τουρκική ταυτότητα ή αν αυτό δεν γίνει κατορ-
θωτό να απομακρύνουν τους Τ/κ από τον μωαμεθα-
νισμό .
Δεν πρέπει να παραβλέπουμε τα ύπουλα αυτά σχέ-
δια. Για τον λόγο αυτό στρέφονται κατά των φροντι-
στηρίων κορανίου αυτοί  που αγωνίζονται για τα
συμφέροντα των Ε/Κ.

Άρθρο του Μπιρόλ Ερτάν στην Βολκάν 

ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΙΑ

«Η τουρκική και ισλαμική ταυτότητα της νήσου Κύπρου»

Ευρωβουλή: Σωσίβιο στην Τουρκία 

ΤΟΥΣ άξονες του νομοσχεδίου του υπουρ-
γείου Άμυνας για την εξέλιξη των αξιωματι-
κών και τις δομικές αλλαγές στη διοίκηση πα-
ρουσίασε ο υπουργός Ευάγγελος Βενιζέ-
λος ενόψει της συζήτησης του σχεδίου, την
άλλη εβδομάδα, στην αρμόδια επιτροπή της
Bουλής. Το σχέδιο νόμου, όπως πως είπε ο
υπουργός, δημιουργεί συνθήκες ασφάλειας
στα στελέχη καθώς οι όροι εξέλιξης των αξιω-
ματικών δεν μπορούν να παραβιαστούν για
πολιτικούς ή άλλους λόγους. Αναφερόμενος
στους εξοπλισμούς σημείωσε ότι θα προ-
κύπτουν από μηδενική βάση και με γνώμο-

να τις πραγματικές ανάγκες και δεν θα δια-
μορφώνονται “ως λίστα σούπερ μάρκετ”.
Σχετικά με την κάθετη δομή διοίκησης επι-
σήμανε ότι εξασφαλίζεται η ενίσχυση της
διακλαδικότητας και συνενώνεται η επιχει-
ρησιακή και διοικητική αλυσίδα. Περιγρά-
φοντας το πλαίσιο με το οποίο θα υλοποιη-
θεί η νέα δομή των ενόπλων δυνάμεων ο Ευ.
Βενιζέλος διευκρίνισε πως θα γίνει με ορ-
γανωμένο τρόπο εντός του στρατεύματος αλ-
λά και μέσω κοινοβουλευτικής διαδικασίας,
με στόχο “ένα πιο ευέλικτο κι έξυπνο στρά-
τευμα”. 

Βενιζέλος: «Οι εξοπλισμοί δεν 
θα είναι λίστα σούπερ μάρκετ»

Η εντατικοποίηση
και οι ιδέες ΟΗΕ

ΕΤΟΣ ΙΔΡΥΣΗΣ 1955

ΕΝΤΑΤΙΚΟΠΟΙΗΣΗ είχαν προ πολλού εξαγγείλει
οι Τούρκοι, έχοντας και τη στήριξη των Ηνωμένων
Εθνών. Στο τέλος εκείνο το οποίο έγινε ήταν να κα-
θορισθούν τρεις συναντήσεις. Μια κανονική συνά-
ντηση και δύο πολύωρες. Είναι προφανές ότι τα Ηνω-
μένα Έθνη μέχρι και το Νοέμβριο θα κινηθούν μέσα
στη λογική «διαδικαστική αναγκαιότητα». Δεν ανα-
μένουν οτιδήποτε μέχρι τότε, εκτός κι εάν υπάρξουν
ανατροπές. Ενδείξεις προς αυτή την κατεύθυνση, δυ-
στυχώς, δεν υπάρχουν. Αν και σύμφωνα με πληροφο-
ρίες που είδαν το φως της δημοσιότητας, αναμένεται
να υπάρξει τουρκική κίνηση με παρουσίαση πακέτου.
Κατά τη δική μας άποψη θα συνιστά έναν ελιγμό, ο
οποίος θα βοηθήσει εν πολλοίς την Άγκυρα στο επι-
κοινωνιακό της παιχνίδι.
Όπως συνάγεται από τις δημόσιες τοποθετήσεις,
θα κατατεθούν έγγραφα με τις συνολικές θέσεις των
διαπραγματευτών επί του περιουσιακού. Οι θέσεις εί-
ναι λίγο-πολύ γνωστές. Έχουν παρουσιασθεί κατά τη
διάρκεια των συναντήσεων, είχαν και στο παρελθόν
κατατεθεί έγγραφα, τα οποία ήταν αποσπασματικά.
Δεν αφορούσαν συνολικά το περιουσιακό. 
Είναι πρόδηλη η χρησιμότητα της κατάθεσης των εκα-
τέρωθεν θέσεων. Θα γνωρίζουν πού στέκεται η μια
πλευρά έναντι της άλλης στο κεφάλαιο αυτό. Παράλ-
ληλα είναι προφανές ότι το υλικό αυτό θα αξιοποιη-
θεί και από τα Ηνωμένα Έθνη. Πώς θα γίνει τούτο;
Εδώ και πολύ καιρό, οι αξιωματούχοι του Διεθνούς
Οργανισμού, οι οποίοι ασχολούνται με το Κυπριακό,
επιχειρούν να εξασφαλίσουν από τους διαπραγματευ-
τές το πράσινο φως, για να αναβαθμίσουν το ρόλο
τους. Δηλαδή, να μπορούν να παρουσιάζουν ιδέες,
ώστε «να βοηθήσουν στη γεφύρωση των διαφορών».
Δηλαδή, με τη συναίνεση των εμπλεκομένων να μπο-
ρούν να υποβάλουν «γεφυρωτικές προτάσεις». Τούτο
σημαίνει, ότι θα μπορούν σε κάποιο βαθμό να
ασκούν, διά της υποβολής των προτάσεων, μιας μορ-
φής επιδιαιτησία. 
Ο ειδικός σύμβουλος του Γενικού Γραμματέα, Αλε-
ξάντερ Ντάουνερ, μετά τη συνάντηση της περασμέ-
νης Τρίτης, εξήγγειλε εντατικοποίηση των συνομι-
λιών. Ορολογία που δεν φαίνεται να δέχεται η Λευ-
κωσία. Ωστόσο, οι εντυπώσεις δημιουργούνται και
παραμένουν. Εντυπώσεις που θα αξιοποιηθούν στη
συνέχεια από τους εν δυνάμει μεσολαβητές όταν θα
αποφασίσουν για να γίνει το επόμενο βήμα. Είναι σα-
φές ότι οι εξελίξεις (στο Κυπριακού και αλλού) πολ-
λές φορές καθορίζονται στη βάση και των εντυπώσε-
ων. Στο μεταξύ, όμως, χάνεται η ουσία, κι αυτό είναι
το σημαντικό. 
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